
Slovo starosty obce

28 662 525,-  Kč
Vzhledem  k tomu,  že  se  blíží  komunální  volby,  tak  budu

trochu bilancovat a zkusím něco napsat o uplynulých čtyřech letech.  
Dříve, než začnu, tak bych Vám chtěl popřát krásné léto

a dětem hodně prázdninových zážitků. 
Za období leden 2018 až září 2022 bylo podáno celkem 28

žádostí  o  poskytnutí  dotace.  Tyto  žádosti  byly  podávány  k různým
poskytovatelům,  jako  například  Ministerstvo  pro  místní  rozvoj,
Ministerstvo financí ČR, Státní fond životního prostředí a třeba taky
Zlínský kraj. Od tohoto jsme zatím nedostali ani korunu. Třeba žádost
na Most M3 byla podávána 3x. Podání dotace samozřejmě předchází
vypracování projektové dokumentace a vyřízení stavebního povolení.
Níže Vám nabídnu seznam žádostí, které byly podány: 

- Navýšení kapacity MŠ Vigantice max. 90 % 0,00 Kč

- Kamenný kříž s korpusem Krista max. 70 % 111 372,00 Kč
- Oprava mostu M3 přes Hážovický
   potok (3 x podaná žádost)

max. 70 % 2 252 232,00 Kč

- Workoutové hřiště (areál FK)         max. 70 % 431 395,00 Kč
- Revitalizace a výsadba doprovodné
   zeleně  –  (před  ZOD,  kostel,  sad
   pod Hájenkou)

250 000,00 Kč

- Parkovací místa u OÚ  1 000 000,00 Kč
- Vigantice, venkovní učebna
   (1 x žádost ČEZ, 1 x MF a 1 x
   IROP) - úspěšná

max. 90 % 5 500 000,00 Kč

- Víceúčelové hřiště v areálu FK 5 057 303,00 Kč

- Prodloužení kanalizace - Kalvaria 1 917 853,00 Kč

- Zmírnění kůrovcové kalamity 242 370,00 Kč
- Rekonstrukce obecní budovy 196 –
   výstavba bytů

10 000 000,00 Kč

- Rekonstrukce komunikace
   „Sulovská“

0,00 Kč

- Rekonstrukce komunikace
   (od Děckých po bažantnici)

1 200 000,00 Kč

-  Revitalizace  a  zateplení  domu
   č. p. 196

0,00 Kč

- Udržovací  práce  na  Kostele
   Proměnění  Páně  –  ze  Zlínského
   kraje

0,00 Kč

- Udržovací  práce  na  střeše
   a podlaze  tělocvičny  ZŠ  –  zatím
   nebylo na MMR vyhodnoceno

 

- Udržovací  práce  na  budově
   místního  koupaliště  –  zatím
   nebylo u NSA vyhodnoceno

   

- Společenská místnost se sociálním
   zařízení v budově č. p. 196

700 000,00 Kč

Červeně  je  vyznačená  částka,  kterou  se  nám
podařilo  získat  z různých  dotačních  titulů  za  shora
uvedené  období.  Samozřejmě,  že  k těmto  získaným
dotačním prostředkům jsme museli  přiložit  i  náš  podíl.
Dotace  poskytují  do  výše  30 – 85 %  vynaložených
prostředků. 

V minulém  volebním  období  jsme  se  snažili
se zastupiteli obce udělat vše pro to, aby se Vám v naší
vesnici hezky žilo.  Doufám, že se nám to povedlo. 

V současné  době  se  ještě  provádějí  práce
na dokončení rekonstrukce mostu M3 (k panu Barošovi).
Práce  dále  pokračují  na  komunikaci,  směrem Kalvaria.
V loňském  roce  se  v uvedené  ulici  stavěla  kanalizace
a to jak  dešťová,  tak  splašková.  Při  uvedených
udržovacích pracích se pokládá nové VO, které je v ulici
nefunkční.

Na kostele byl vyměněn okapový systém a dále
na  naší  tělocvičně  vyměněna  střešní  krytina.  Přes  léto
měla proběhnout částečná rekonstrukce koupaliště, resp.
Zázemí  koupaliště.  Bohužel  však  poskytovatel  dotace,
Národní  sportovní  agentura,  zatím nevyhodnotil  žádosti
o dotace. Do pátku budeme společně s Evou Buchalovou
(Vojkůvkovou) chystat žádost o dotaci na vývěsní skříňky
a zastávku  u Jednoty.   Na tyto  akce  máme přislíbenou
částku ve výši cca 180.000,- Kč.

Občasník Obce Vigantice, okres Vsetín

Červen 2022 2/2022 Zdarma



Samozřejmě  v práci  pokračujeme  i  přes  termín
komunálních  voleb.  V zastupitelstvu  již  nebude  pokračovat
spousta  současných  zastupitelů.  Kolegyně  Hanka  Foltasová
se chce  vrátit  do  školy,  kde  v minulosti  působila  jako
vychovatelka.  Honza Frydrych se bude pravděpodobně stěhovat,
a tak bych mohl jmenovat další.  

V průběhu  volebního  období  se  nám  dále  podařilo
majetkově  vypořádat  pár  místních  komunikacích,  které  jsou
vesměs na tzv. Selské straně na pozemcích soukromých majitelů.
V této práci pokračuji a snad se do voleb ještě něco podaří. 

V budoucnu  bychom  samozřejmě  chtěli  pokračovat
v rekonstrukci mostů a komunikací. Taktéž jsem již zmiňoval plán
o  rekonstrukci  budovy  koupaliště  a  výstavbou  bytů  a  dále
výstavbu třeba řadových domků v místní části „Nad bytovkami“.

V dubnu proběhla akce „Ukliďme Vigantice“.  Akce
se, myslím,  vydařila.  Posbírali  jsme dvě vlečky odpadků. Všem
zúčastněným děkuji.

Prosím, třiďme odpad.

Starosta obce Zdenek Porubský
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Požadavky: vyučení v oboru, schopnost samostatně pracovat.
Nabízíme: práci na smlouvu, práci v malém kolektivu v rodinné škole.
Nástup: srpen/2022
Zájemci  se mohou  pro více  informací  obrátit  na telefonní  čísla  571 655 032
(ředitelka  školy),  571 655 033  (vedoucí  školní  jídelny)  nebo  email:
gresakova.d@centrum.cz. 

Ve středu 20. 7. 2022 od 21:30 hod. budeme promítat na stadionu FK Vigantice, českou  
filmovou komedii

TŘI TYGŘI   
Komedie / Akční
Česko, 2022, 107 min
Režie: Emil Křižka
Scénář: Albert Čuba, Vladimír Polák
Kamera: Ryszard Perzynski
Hudba: Michal Sedláček
Hrají: Albert Čuba, Štěpán Kozub, Robin   Ferro, Vladimír 

Polák, 

Zábavná show plná improvizovaných skečů,  komických
výstupů, dobře mířených vtípků a relativně inteligentního
humoru.  Tygry  Štěpána  Kozuba,  Vladimíra  Poláka
a Robina Ferra  se  během večera  snaží  zkrotit  zkušený
krotitel  tygrů Albert Čuba, ale jen proto,  aby smíchem
zcela neroztrhali bránice našich diváků.

V pátek 5. 8. 2022 od 21:00 hod. budeme promítat
na stadionu FK Vigantice, českou filmovou
komedii

VYŠEHRAD
Komedie / Sportovní
Česko, 2022, 105 min
Režie: Martin Kopp, Jakub Štáfek
Scénář: Tomáš Vávra
Kamera: Jan Filip
Hudba: Vojtěch Záveský
Hrají: Jakub Štáfek, Jakub Prachař, Ondřej Pavelka, Jiří 

Ployhar ml., Šárka Vaculíková, Věra 
Hlaváčková, Veronika Khek Kubařová, David 
Prachař

Od  chvíle,  kdy  jsme  Julia  Lavického  (Jakub  Štáfek)
viděli  naposledy  (ano,  bylo  to  tehdy,  když  „prodal"
zápas, ale zapomněl na to, a dal krásný gól), uběhl více
než rok. Lavi je, jak by řekl jeho agent Jarda (Jakub
Prachař),  pořád  stejný  dement,  ale  začalo  se  mu
konečně  dařit.  A to jak ve fotbalovém,  tak v osobním
životě.  
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VALAŠSKÝ LETŇÁK – ZVEME VÁS DO KINA

Hledáme kuchařku pro ZŠ a MŠ Vigantice – dlouhodobý zástup po dobu nemoci

mailto:gresakova.d@centrum.cz
https://www.csfd.cz/tvurce/1743-jakub-prachar/
https://www.csfd.cz/tvurce/1743-jakub-prachar/
https://www.csfd.cz/tvurce/1743-jakub-prachar/
https://www.csfd.cz/tvurce/44699-jakub-stafek/
https://www.csfd.cz/tvurce/1741-david-prachar/
https://www.csfd.cz/tvurce/1741-david-prachar/
https://www.csfd.cz/tvurce/1741-david-prachar/
https://www.csfd.cz/tvurce/26883-veronika-khek-kubarova/
https://www.csfd.cz/tvurce/208621-vera-hlavackova/
https://www.csfd.cz/tvurce/208621-vera-hlavackova/
https://www.csfd.cz/tvurce/208621-vera-hlavackova/
https://www.csfd.cz/tvurce/208621-vera-hlavackova/
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https://www.csfd.cz/tvurce/22557-jiri-ployhar-ml/
https://www.csfd.cz/tvurce/7275-ondrej-pavelka/
https://www.csfd.cz/tvurce/1743-jakub-prachar/
https://www.csfd.cz/tvurce/44699-jakub-stafek/
https://www.csfd.cz/tvurce/93866-vojtech-zavesky/
https://www.csfd.cz/tvurce/138704-jan-filip/
https://www.csfd.cz/tvurce/79573-tomas-vavra/
https://www.csfd.cz/tvurce/44699-jakub-stafek/
https://www.csfd.cz/tvurce/38804-martin-kopp/
https://www.csfd.cz/tvurce/218679-vladimir-polak/
https://www.csfd.cz/tvurce/218679-vladimir-polak/
https://www.csfd.cz/tvurce/218679-vladimir-polak/
https://www.csfd.cz/tvurce/274696-robin-ferro/
https://www.csfd.cz/tvurce/274696-robin-ferro/
https://www.csfd.cz/tvurce/222963-stepan-kozub/
https://www.csfd.cz/tvurce/141415-albert-cuba/
https://www.csfd.cz/tvurce/64468-michal-sedlacek/
https://www.csfd.cz/tvurce/176776-ryszard-perzynski/
https://www.csfd.cz/tvurce/218679-vladimir-polak/
https://www.csfd.cz/tvurce/141415-albert-cuba/
https://www.csfd.cz/tvurce/167111-emil-krizka/


Platba místních poplatků

Jubilanti v obci duben – srpen 2022

Diamantová svatba

Upozornění  pro  občany,  kteří  ještě  nezaplatili  místní  poplatek  za  komunální
odpad,  TKR nebo poplatek za  psa,  aby tak učinili  co nejdříve.  Předpis  poplatků  byl
doručen všem, kdo ještě poplatky nezaplatili.

1. v hotovosti do pokladny správce poplatku (OÚ)
2. bankovním převodem na účet správce poplatku   

Číslo účtu: 4526851/0100
Termín zaplacení místních poplatků byl do 30. dubna. 

 V období dubna až března 2022 oslaví svá životní 
jubilea tito naši spoluobčané:

Příjmení, jméno: Věk:
Slovák Květoslav duben 90 let
Slovák Josef duben 70 let
Slovák Miroslav květen 90 let
Barošová Růžena květen 90 let
Valová Marie červen 70 let
Baroš Jan červen 70 let
Fiurášková Helena červen 70 let
Vašková Jaroslava červen 75 let
Vrána Vítězslav červenec 70 let
Vráželová Bohumila červenec 85 let
Klimková Anna červenec 90 let

Vala Eduard srpen 75 let
Barošová Ludmila srpen 75 let
Mikundová Marie srpen 75 let
Zátopková Jiřina srpen 75 let

Všem jubilantům upřímně blahopřejeme
   a do dalších let přejeme spoustu zdraví, 

lásky a osobní pohody. 
Místostarostka obce Hana Foltasová Vás osloví 

a domluví se na návštěvě, nebo předání blahopřání
a poukazu bez případné návštěvy.

Občané, kteří si nepřejí být zveřejňováni 
  ve Zpravodaji, oznamte toto na OÚ Vigantice. 

Telefon: 571 655 142.

Dne 16. 6. 2022 oslaví 
Diamantovou svatbu - 60 let společného života 

manželé Jan a Anna Nevolovi. 

Nezáleží na tom, jestli jste právě v pohodě nebo jste na sebe        
naštvaní. Hlavní je, že se máte pořád rádi!      

Blahopřejeme Vám k Vašemu výročí.    

Do dalších let přejeme hlavně                                                 
spoustu zdraví, lásky                                                  

a osobní pohody.                                                 
    Dcery Renata, Hana, Martina,                                               

        syn Jan s rodinami                                                    
       a ostatní příbuzenstvo                                                    

          a známí.                                                   
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Ze života obce Vigantice



Usnesení 24. zasedání Zastupitelstva obce Vigantice konaného dne 21. 4. 2022

Usnesení 25. zasedání Zastupitelstva obce Vigantice konaného dne 19. 5. 2022

Narozené děti  v období březen – květen 2022

Novák Vítězslav

   Blahopřejeme rodičům a novým občánkům Vigantic
  přejeme zdraví, lásku a štěstí v dalším životě.

     Termín Vítání občánků bude upřesněn, rodiče budou osloveni a pozváni písemně.

bere  na  vědomí kontrolu  usnesení  23. zasedání  Zastupitelstva
obce Vigantice,
24/212  schvaluje hospodářský výsledek příspěvkové  organizace
„Základní  škola  a  Mateřská  škola  Vigantice,  okres  Vsetín,
příspěvková  organizace“ za rok 2021 ve výši:  167.383,23,-  Kč,
částka bude převedena do rezervního fondu,
24/213  ve  složení,  Zdenek  Porubský  -  starosta  obce,  Hana
Foltasová  -  místostarostka  obce,  Ondřej  Vašek  -  člen
zastupitelstva,  Ing.  Jan  Frydrych  -  člen  zastupitelstva,  Eva
Štreitová  -  členka  zastupitelstva,  Pavel  Šturala  –  člen
zastupitelstva,  Roman  Horák  –  člen  zastupitelstva,  Ing.  Ivo
Mischinger  -  člen  zastupitelstva  a  Ing.  Vítězslav  Baroš  –  člen
zastupitelstva,  schvaluje  účetní  závěrku  organizace  „Základní
škola  a  Mateřská  škola  Vigantice,  okres  Vsetín,  příspěvková
organizace“, sestavenou k 31. 12. 2021,
24/214 ve  složení,  Zdenek  Porubský  -  starosta  obce,  Hana
Foltasová  -  místostarostka  obce,  Ondřej  Vašek  –  člen
zastupitelstva,  Ing.  Jan  Frydrych  -  člen  zastupitelstva,  Eva
Štreitová  -  členka  zastupitelstva,  Pavel  Šturala  –  člen
zastupitelstva,  Roman  Horák  –  člen  zastupitelstva,  Ing.  Ivo
Mischinger  – člen Zastupitelstva  a  Ing.  Vítězslav Baroš  – člen
zastupitelstva,  schvaluje  účetní  závěrku  Obce  Vigantice,
Vigantice 203, 756 61 Vigantice, sestavenou k 31. 12. 2021,
24/215  schvaluje „Závěrečný účet obce za rok 2021“ a souhlasí
s celoročním hospodařením bez výhrad a dále projednalo „Zprávu
o  výsledku  přezkoumání  hospodaření  č. 323/2021/EKO“,

pořízenou  pracovníky  krajského  úřadu  Zlínského  kraje  dne
2. 2. 2022, viz. přílohy,
24/216 ukládá Základní škole a Mateřské škole Vigantice, okres
Vsetín, příspěvková organizace, převod fin. částky 600.000,- Kč
z rezervního fondu do investičního fondu a následně ukládá odvod
částky  900.000,-  Kč  z investičního  fondu  na  účet  zřizovatele,
Obec Vigantice, Vigantice 203, 756 61 Vigantice, IČO: 00304441,
24/217  schvaluje Smlouvu  o bezúplatném převodu  nemovitých
věcí  z vlastnictví  České republiky a zpráva hospodařit pro Lesy
České republiky, s. p., S 691/21, a pověřuje starostu obce Zdenka
Porubského k podpisu uvedené smlouvy,
24/218  schvaluje Dodatek  č.  2,  ke  smlouvě  č. 1190400144
o poskytnutí podpory ze Státního fondu životního prostředí České
republiky,  sepsanou  mezi  smluvními  stranami,  příjemcem
podpory, Obec Vigantice, Vigantice 203, 756 61 Vigantice, IČO:
00304441,  a  Fondem,  Státní  fond  životního  prostředí  České
republiky,  Kaplanova 1931/1, 148 00 Praha 11, IČO: 00020729,
a pověřuje  starostu obce Zdenka Porubského k podpisu uvedené
smlouvy,
24/219 schvaluje  v souladu  s  §  16  zákona  č. 250/2000  Sb.,
o rozpočtových pravidlech územních  rozpočtů v platném znění,
rozpočtové  opatření Obce Vigantice č. 1  pro rok 2022, (příjmy:
+ 1.130.914,63,- Kč,  výdaje:  - 324.000,- Kč,  financování:
- 1.454.914,63,- Kč),

Hana Foltasová Zdenek Porubský
Místostarosta starosta

bere  na  vědomí kontrolu  usnesení  24.  zasedání  Zastupitelstva
obce Vigantice,
25/220 uděluje Základní škole a Mateřské škole Vigantice, okres
Vsetín,  příspěvková  organizace,  výjimku  z počtu  žáků
pro Základní školu Vigantice na školní rok 2022 – 2023, výjimka
byla  udělena ve smyslu  § 23,  odst.  4,  zákona  č.  561/2004 Sb.,
o předškolním,  základním,  středním,  vyšším  odborném a  jiném
vzdělávání (školský zákon),
25/221 schvaluje záměr směnit pozemek parc. č. 102/25 – ostatní
plocha, jiná plocha o výměře 73 m2, zapsaný u Katastrálního úřadu
pro Zlínský kraj, Katastrální pracoviště Valašské Meziříčí, na listu
vlastnictví  číslo  10001,  pro obec  Vigantice  a  katastrální  území
Vigantice  (781762),  za  pozemek  ve  vlastnictví  pana  R.  D.,
Vigantice  368, 756 61 Vigantice, a to za pozemek parc. č. 102/26
–  ostatní  plocha,  jiná  plocha  o  výměře  43  m2,  zapsaný
u Katastrálního  úřadu  pro  Zlínský  kraj,  Katastrální  pracoviště
Valašské  Meziříčí,  na  listu  vlastnictví  číslo  684,  pro obec
Vigantice  a  katastrální  území  Vigantice  (781762),  a  pověřuje
starostu obce Zdenka Porubského k podpisu směnné smlouvy, 
25/222 schvaluje  záměr směnit pozemek parcelní číslo 1162/4 –
ostatní plocha, jiná plocha o výměře 199 m2 a pozemek parcelní
číslo 1162/6 – trvalý travní porost o výměře 346 m2, které vznikly
rozdělením  pozemku  parcelní  číslo  1162/1  –  ostatní  plocha,
ostatní  komunikace  o  výměře  3399  m2,  který  je  zapsán
u Katastrálního  úřadu  pro  Zlínský  kraj,  Katastrální  pracoviště
Valašské  Meziříčí,  na  listu  vlastnictví  číslo  10001,  pro obec

Vigantice  a  katastrální  území  Vigantice  (781762),  dle
geometrického  plánu  číslo  1143-68/2022  ze  dne  20.  04.  2022
vyhotoveného a ověřeného Ing.  Hanou Kotrlovou (dále jen GP),
který tvoří přílohu tohoto záměru, za pozemky ve vlastnictví pana
K. F., Vigantice 250, 756 61 Vigantice, a to za pozemek parcelní
číslo 866/7 – trvalý travní porost, mez a stráň o výměře 456 m2,
který  vznikl  rozdělením pozemku  parcelní  číslo  866/1  –  trvalý
travní porost o výměře 1284 m2, který je zapsán u Katastrálního
úřadu pro Zlínský kraj, Katastrální pracoviště Valašské Meziříčí,
na  listu  vlastnictví  číslo  185,  pro obec  Vigantice  a  katastrální
území  Vigantice  (781762),  dle GP a za  pozemek parcelní číslo
871/6 – trvalý travní porost, mez a stráň o výměře 169 m2, který
vznikl  rozdělením pozemku parcelní číslo  871/6 – trvalý  travní
porost o výměře 1014 m2, který je zapsán u Katastrálního úřadu
pro Zlínský kraj, Katastrální pracoviště Valašské Meziříčí, na listu
vlastnictví  číslo  185,  pro obec  Vigantice  a  katastrální  území
Vigantice  (781762),  dle  GP,  a  pověřuje starostu  obce  Zdenka
Porubského k podpisu směnné smlouvy, 
25/223 schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného
břemene  a  dohodu  o  umístění  stavby:  IV-12-8019481/001,
sepsanou mezi  smluvními  stranami,  budoucím povinným, Obec
Vigantice,  Vigantice  203,  756  61  Vigantice, IČO:  00304441,
a budoucím  oprávněným,  ČEZ  Distribuce,  a.  s., Děčín  IV  –
Podmokly,  Teplická  874/8,  405  02  Děčín,  zastoupená  dle  Plné
moci společností ERMONTA, s. r. o., Břest79, PSČ: 768 23, IČO:
25531735,  zastoupená  dle  Plné  moci  společností
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Platnost některých bankovek skončí!

Brigáda na koupališti

Zpravodajství kulturní komise

E- KRATOM s. r. o., Zašová 794, PSČ : 756 51, IČO : 05752795,
a pověřuje starostu obce Zdenka Porubského k podpisu uvedené
smlouvy,
25/224 zastupitelstvo  obce  Vigantice,  která  je  členem Sdružení
obcí  Mikroregionu  Vsetínsko  (dále  jen  „SOMV“),  schvaluje
záměr  SOMV vyslovený  v  Memorandu  o  vzájemné  spolupráci
mezi  SOMV a  společností  Vodovody a  kanalizace  Vsetín,  a.s.
(dále jen „VaK“),  ze dne 21. 12. 2021, které tvoří  přílohu č. 1,
vložit  vodohospodářský  majetek  ve  vlastnictví  SOMV
vybudovaný v rámci  realizace projektu ISPA Čistá řeka Bečva,
který  je  specifikován  v příloze  č.  2,  do  společnosti  VaK,  IČ:
476 74 652,  sídlem  Jasenická  1106,  755  01  Vsetín,  formou

zvýšení  základního  kapitálu  společnosti  VaK  nepeněžitým
vkladem,
25/225 schvaluje záměr bezúplatně nabýt akcie společnosti VaK
od SOMV v hodnotě odpovídající  nepeněžitému vkladu majetku
SOMV vybudovaného v rámci realizace projektu ISPA Čistá řeka
Bečva, který je specifikován v příloze č. 2, do společnosti VaK dle
Memoranda  o vzájemné  spolupráci  mezi  SOMV  a  společností
VaK ze dne 21. 12. 2021, které tvoří přílohu č. 1., 
25/226 stanoví 9  členů  Zastupitelstva  obce  Vigantice
pro nadcházející volební období 2022 – 2026,

Hana Foltasová Zdenek Porubský
Místostarosta starosta

Česká  národní  banka
připomněla,  že  v  průběhu
letošního roku skončí platnost
některých  bankovek.
Bankovky o hodnotě 100, 200,
500, 1000 a 2000 korun z let

1995 až 1999 přestanou platit  30.  června  2022.  Od těch,  které
zůstávají v oběhu, jsou nejsnáze rozpoznatelné šířkou stříbřitého
proužku – ochranného prvku, který vertikálně protíná bankovku.

"Tento proužek je u stahovaných bankovek úzký a jeho
barva se při naklopení nemění, zatímco nejnovější vzory bankovek

mají proužek širší, jenž při naklopení mění barvu z hnědofialové
na zelenou.  Jednotlivé  vzory  od  sebe  dále  odlišuje  letopočet
vyobrazený  na  lícní  straně  bankovky  a  některé  další  ochranné
prvky."

Až  do  konce  června  2024  bude  možné  neplatné
bankovky  vyměnit  na  pokladnách  všech  úvěrových  institucí
provádějících pokladní operace a současně také na všech sedmi
územních  zastoupeních  ČNB.  Od  1.  července  2024  už  bude
výměna  probíhat  pouze  na pokladnách  ČNB,  avšak
po neomezenou dobu.

Čerpáno ze stránek ČNB.

Sobota 18. června od 8:00 hodin.

Občerstvení zajištěno.

Brigáda se uskuteční za každého počasí.

Všem zúčastněným předem děkujeme.

OÚ Vigantice

Jaro  už  nám  pomalu  končí  a  po  dlouhé  době,  kdy
se kulturní  komise  jen  scházela,  ale  okolnosti  nepřály  pořádání
akcí, Vám můžeme něco nabídnout.

Po  odmlce  jsme  mohli  v restauraci  Tatra  přivítat
ochotnický soubor KOS, z.s. z Velkých Karlovic s divadelní hrou
Jedenácté  přikázání.  Bylo  to  veselé  odpoledne  a všichni  diváci
odcházeli s dobrou náladou.

Ve  čtvrtek  23.  června  2022  v     19:00 Vás  srdečně
zveme  na  posezení  u  svatojánského  ohně  na  louce
nad Kuběnovými.  Seniory a další  zájemce vyvezou na kopec
hasiči.  Kdo bude mít o dopravu zájem, ať zavolá na obecní
úřad  paní  Haně  Matušové,  číslo  571 655  142.  Občerstvení
bude zajištěno. 

Slavnost sv. Jana byla  kdysi  jednou z nejdůležitějších
událostí  roku.  Původně  se  jednalo  o  pohanský  svátek,  vítání
slunce,  letní  slunovrat.  Lidé  už  od  nepaměti  věřili,  že  květiny,
stromy i voda ze studánek, potůčků, a dokonce i rosa mají tuto noc
zvláštní moc, protože ze země vyvěrá obrovský proud síly. Proto
v noci sbírali bylinky, pili vodu ze studánek a scházeli se u ohně
zvaného  Svatojan.  Pálení  svatojánských  ohňů  je  typickým
fenoménem svatojánských nocí.  Vatry se zapalují na nejvyšších
vrcholech v krajině (u nás na Radhošti),  symbolicky představují

slunce, které je v době slunovratu na vrcholu sil. U ohně se pak
zpívá, tančí, přeskakuje se, zapalují se košťata a všichni se baví,
protože vítají  léto a věří,  že tato noc včetně ohně jim zajišťuje
zdraví a svěžest. 

Krásné  léto,  dovolenou  a  spoustu  letních  radovánek
Vám všem jménem kulturní komise přeje Dita Votrubová.
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Knihovna Vigantice

Ze života základní a mateřské školy

Na konci března navštívily knihovnu děti z naší základní
školy.  Paní  knihovnice  si  pro  mladší  děti  připravila  povídání
o knize  ,,Kamil  neumí  lítat“  a  se  staršími  společně  řešili  úkoly
podle  povídky  Už  žádné  výmluvy.  Děti  si  knížky  v  knihovně
prohlédly, přečetly a pochlubily se, jak umí číst a co pěkného umí
ve škole se svými učitelkami o knihách vytvořit. Společně s paní
knihovnicí  strávily příjemné dopoledne.  Domluvili  se na dalším
společném setkání.

Po delší  pauze jsme se  na  jaře  setkali  při  oblíbených
besedách.  Při  první  besedě,  7. dubna,  nás  paní  lékárnice
PharmDr. Miroslava  Zichová  seznámila  s tím,  co  jsme  možná
nevěděli o lécích. Paní Zichovou potkáte v lékárně U Matky Boží
v Rožnově p. Radh. Ochotně a s úsměvem ráda poradí, když nás
něco trápí. Dozvěděli jsme se, jak léky uchovávat, kam nevyužité
léky odevzdat a mnoho dalších užitečných postřehů, které se týkají
zdraví a dobré kondice. Ochotně odpověděla na všetečné dotazy
a celé setkání proběhlo v příjemné náladě velice rychle.

V další  besedě  jsme  cestovali  po  Indii. Samozřejmě
pouze  obrazně.  Ale  zásluhou  pana  Štěpánka,  cestovatele
z Valašského  Meziříčí,  a  jeho  poutavého  vyprávění  jsme
si chvílemi připadali, že tam skutečně jsme. Beseda se uskutečnila

ve čtvrtek 28.  dubna v zasedací místnosti  Obecního úřadu.  Pan
Štěpánek je velmi sympatický mladý muž, který poznal kus světa.
Pro nás si připravil povídání o jedné z nejexotičtějších zemí naší
planety. Indie je obrovská, tedy nelze ji pojmout do jedné besedy
jako celek. Pan  Štěpánek nám představil  její severní část včetně
putování po Himalájích. Své zážitky doplnil řadou úžasných fotek
a  několika  krátkými  videonahrávkami.  Odpovídal  ochotně
i na dotazy,  a tak jsme se domluvili  na podzimním pokračování.

Už se všichni těšíme, čím nás "Štěpy" překvapí.
Úprava  provozní  doby  knihovny  v době

prázdnin. V době od 1. července do 31. srpna bude
výpůjční doba každé úterý od 17.00 do 18.00 hodin.

Od  září  změna  provozu  místní  knihovny.
Knihovna je  otevřena vždy v úterý, dopolední provoz
knihovny  (10.  00  –  12.00  hodin),  odpolední  provoz
(16.00  –  18.00)  Z důvodu  malé  návštěvnosti  čtenářů
v dopoledních  hodinách,  jsme  se  rozhodli  dopolední
provoz zrušit a odpolední prodloužit. 

Od  měsíce  září  bude  provoz  knihovny
upraven takto: každé úterý od 14.00 do 18.00 hodin.

Knihovnice Hana Bosová 

Téměř  dobíháme  do  cílové  pásky
dalšího  školního  roku,  který  utekl  jako
voda.  Jaký byl?  Hektický.  Určitě jiný než
ten předešlý,  protože jsme nemuseli  sedět
u počítačů  a  učit  se  on-line.  Koronavirus
se bohužel nevyhnul ani naší škole i školce,
přesto jsme mohli  zorganizovat  řadu akcí,

které byly v loňském roce zapovězeny. 
Tak pojďme společně nahlédnout k nám do školy.
V září  vítaly  děti  ze  školky  naše  nejmenší  občánky,

navštívily skanzen a spolu se školáky prožily krásný projektový
den  „Planetárium“.  Školáci  ho  navíc  měli  oživený  fyzikálními
pokusy.  Na  konci  měsíce  jsme  se  všichni  spolu  s rodiči  sešli
na tradiční „Drakiádě“. 

V říjnu  školáci  připravili  kulturní  program  pro  naše

seniory a v družině si to užili při „Jablíčkových slavnostech“. Děti
ze školky prožily dopoledne s KIAOROU, která  u nás ve škole
pravidelně učí předškoláky i školáky v rámci kroužku anglického
jazyka.  Podzimní  sobotní  dopoledne  si  děti  ze  školky  s rodiči
a p. učitelkami  vyšláply  na  Hutisko  a  v  závěru  měsíce  jsme
všichni  „Putovali  s broučky“.  Odměnou  nám  bylo  parádní
ohňování. 

V listopadu  jsme  vydali  5. číslo  našeho  časopisu
Vigančánek,  na  kterém  se  podílíme  úplně  všichni.  Školáci
nocovali  ve  škole  na  „Halloween“.  Tato  akce  je  u  dětí  velmi
oblíbená. Rozběhla se spolupráce s okolními školami na základě
vybudovaných odborných učeben. 

Prosinec je měsíc očekávání blížících se Vánoc. Bohužel
jsme  se  kvůli  opatřením nemohli  společně  setkat  na  vánočním
jarmarku,  a  tak  jsme  si  menší  zorganizovali  na  chodbě  školy.
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Za dětmi  přišel  Mikuláš  s nadílkou  a  ani  letos  čert  nikoho
neodnesl.  Vánoční  besídky  musely  být  pro  rodiče  zrušeny,  my
jsme jim však nahráli videa, aby si s námi aspoň virtuální cestou
užili  předvánoční  čas,  zvyky  a  zpívání  koled.  To  družina  si
připravila  „Vánoční  večírek“.  Musím poděkovat  všem rodičům,
kteří dětem do školky i školy připravili úžasné občerstvení. Naši
školu navštívily děti z Hutiska- Solance a v rámci spolupráce jsme
jim v přírodovědné učebně ukázali  „Vánoční  pokusy“.  Postupně
se tak u nich vystřídali všichni ze školy i školky. 

Začátkem  ledna  jsme  se  konečně  dočkali  lyžařského
kurzu na Bílé, který byl vloni kvůli opatřením zrušen. Sněhu bylo
dost,  a  tak si  děti  parádně zalyžovaly.  Školáci  dostali  pololetní
vysvědčení a my jsme se tak ocitli ve druhém pololetí.

Začátkem  února  se  žáci  školní  družiny  vypravili
v projektu  „  Za  polární  září“.  Celé  odpoledne  měli  fantasticky
připravené  do  nejmenších  detailů.  Děti  ze  školky  zavítaly
do Valašského  muzea  v přírodě  v Rožnově  p.  R.  na  program
„V zimě na dědinu“. 

V březnu  školáci  reprezentovali  naši  školu  v recitační
soutěži v Rožnově p. R. A dočkali jsme se i oblíbeného karnevalu.
Školáci  měli  zábavné vyučování  v maskách a děti  ve školce již
tradiční pohádku. V rámci projektového dne jsme navštívili  kozí
farmu  Zerlina,  kde  si  děti  vyrobily  vlastní  sýr.  Zrovna  se  tam
narodila  kůzlátka,  tak  si  jedno  z nich  mohly  pochovat.  Školáci
a kluci ze školky jeli na exkurzi do Rožnova p. R., kde navštívili
služebnu policie.  Mohli  si  tak prohlédnout nejen policejní vozy
a zbraně, ale i celu předběžného zadržení. Ve škole nás navštívili
žáci  z Hutiska  –  Solance,  Dolní  a  Prostřední  Bečvy.  Připravila
jsem pro  ně  a  pro  nás  projektové  vyučování  o  Kostarice.  Děti
se dozvěděly mnoho zajímavostí o zvířatech, která tam žijí. Měsíc
jsme  ukončili  návštěvou  obecní  knihovny,  kde  pro  nás
p. H. Bosová připravila poutavé prezentace o knihách.

Na  akce  bohatý  byl  i  měsíc  duben.  Vyšlo  6. číslo
časopisu  Vigančánek,  tentokrát  připravené  hlavně  pro  naše
maminky. Apríla jsme si užili ve školce i ve škole a všechno jsme
schválně  dělali  naopak.  Školní  družina  se  jedno  odpoledne
proměnila v „Nemocnici Vigantice“. Nechyběla lékárna, skládání
znalostních zkoušek a operační sál. Lékaři i zdravotní personál byl
oblečený  jako  ve  skutečném  zdravotnickém  zařízení.
Před velikonočními svátky jsme se vydali  do Valašského muzea
v přírodě Rožnov p. R., kde nás čekaly „Velikonoce na Valašsku“.
Zdobili  jsme voskem kraslice, pletli tatary a procházeli dědinou
jako  před  staletími.  Tatary  a  košíčky  jsme  pletli  i  ve  školce

a škole,  kde  za  námi  přišel  dědeček  s maminkou  od  dětí
Roudných. V dubnu se konal „Zápis do 1. ročníku“, a proto jsme
před ním pozvali do školy naše předškoláky. Jsem ráda, že se děti
k nám těší,  zapsala jsem 14 budoucích žáků.  I  když  budou mít
někteří  odklad,  počet  přijatých  žáků  každoročně  roste.  S rodiči
velmi  dobře  spolupracujeme.  Podpořili  mou
myšlenku znovuotevřít 5. ročník. Tímto po mnoha letech bude mít
naše škola celý 1. stupeň. A co se děje u nás dál nového? Po dvou
letech jsme mohli konečně začít navštěvovat bazén a zahájit tak
plavecký výcvik. Žáci naší školy navštívili v rámci spolupráci opět
Základní školu na Prostřední Bečvě. Dále se zúčastnili atletických
závodů na ZŠ Hutisko- Solanec. Přivezli  si krásných 5 medailí.
No a čím jiným bychom měli duben uzavřít než „Čarodějnickým
sletem“? Jsem ráda, že všechny tyto akce prožíváme společně, jak
děti ze školky, tak školáci.

Než jsme se stačili nadechnout, už je tu květen. Besídky
ke  „Dni  maminek“  mohly  být  konečně  s návštěvou  rodičů
a ve venkovní  učebně  nás  čekal  za  odměnu  „klaun  Hopsalín“
s parádním programem nejen pro děti, ale i pro rodiče. Zahradní
slavnost se skutečně povedla.

Školáci  v květnu  v rámci  dopravní  výchovy  jezdili
na kolech  a  učili  se  dodržovat  pravidla  silničního  provozu.
Druháci  ve  spolupráci  s MAP  Rožnovsko  navštívili  Brillovku,
kde se  při  akci  „A  tohle  už  jsi  četl?“  prezentovali  s knihou
Lentilka  pro  dědu  Edu.  Byli  nejmladšími  účastníky  a  dokázali
zaujmout celé obecenstvo poutavým představením o dědovi, který
trpí  Alzheimerovou  chorobou.  Každoročně  s dětmi  organizuji
fotografický workshop, tentokrát jsme kreativně fotili portrét. Děti
ze školky si zas užily divadelní představení Bublanina. V měsíci
květnu  proběhl  „Zápis  do  MŠ“.  Zájem o  naší  školku  je  veliký
a kapacita je tak každoročně plná.  

A  co  nás  čeká  v červnu?  Stejně  jako  vloni  „Požární
poplach“  s výjezdem  hasičů  a  prohlídkou  jejich  techniky.
Návštěva  okolních  škol  při  další  výuce  v přírodovědné  učebně.
Školní výlety spojené s turistikou, loučení s předškoláky a jejich
nocováním  ve  školce.  „Pasování  čtenářů“  –  prvňáků  v  obecní
knihovně  a  návštěva  tematických  programů  v muzeu.  MŠ  má
v červnu navštívit partnerská obec Ludrová ze Slovenska. 

Než  se  definitivně  zavřou  dveře  školy  i  školky,  jistě
si pro naše děti ještě něco vymyslíme.

Užijte si léto a odpočiňte si! 
Za celou školu Lenka Zavadilová

 a kolektiv pracovníků školy. 
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V měsíci  březnu  jsme  ukončili
myslivecký  rok  2021-2022  a  hodnotili  ho
na výroční  členské schůzi  12.  března.  Předem
bych  se  chtěl  omluvit  za  mylnou  informaci,
kterou jsem uvedl v předešlém čísle Zpravodaje
v počtu ulovených divokých prasat. Je vidět, že

myslivci Zpravodaj pozorně čtou a několik kolegů mě na to ihned
kriticky  upozornilo.  Podařilo  se  mi  jen  napsat  opačně  číslo
34 kusů.  Správně  v té  době  bylo  43  divokých  prasat  ulovený
za uplynulý lovecký rok. Do výroční schůze se počet ještě navýšil
na celkových 45 kusů, což je i historicky rekordní odlov.

Na výroční schůzi nás přišli podpořit i hosté – předseda
Honebního společenstva Josef Mikunda, pan Maška ze ZOD, pan
Suraja za sportovce a pan Novotný za hasiče. Všichni pozdravili
naše jednání i vystoupením v diskusi.

Vzhledem  k tomu,  že  výroční  schůze  byla  volební,
zvolili  jsme  mandátovou,  volební  a  návrhovou  komisi.  Zprávu
o činnosti přednesl předseda MS Jiří Jurajda.  Zhodnotil uplynulý
myslivecký rok, kdy se podařilo dobudovat bourárnu, chladírnu,
další pokoj v poschodí i solidní sociální zařízení. Dodělaly se ještě
úpravy  střelnice,  opravilo  se  oplocení  areálu.  Vydařil
se myslivecký večer spojený se zajištěním pouti ve Viganticích.
Naopak se z důvodu epidemie nepodařilo uskutečnit  myslivecký
ples. Kritika padla na nerovnoměrnou aktivitu jednotlivých členů,
a to nejen při zajišťování akcí a účasti na brigádách, ale i značné
rezervy v krmení zvěře. To je základní povinnost každého člena.
Vyzvedl  aktivní  členy,  kteří  pravidelně dosahují  přes 200 bodů.
Někteří  body udělají  na  brigádách  a  společných akcích,  někteří
se více  věnují  odlovu.  Jsou  však  jednotlivci,  kteří  udělají
jen základní  požadavky,  aby  dostali  povolenku  k lovu.  Ocenil
velmi  dobrou  spolupráci  s Obecním  úřadem,  Honebním
společenstvem, ZOD i hasiči a sportovci. Poděkoval všem členům
za aktivní práci i ve složité covidové době.

Zprávu  mysliveckého  hospodáře  přednesl  Lukáš
Fojtášek. Proběhlo sčítání zvěře a u naší hlavní zvěře srnčí bylo
napočítáno 84 kusů. K tomu byl stanoven odlov pro lovecký rok
2022/2023 na 21 srnců, 14 srn a 13 srnčat. Počet se může snížit
podle  vysečených  a  uhynulých  kusů.  Za  loňský  rok  byl  úhyn,
hlášené vysečení  a  srážky na silnici  v počtu20 kusů.  Upozornil
na senoseče a vyzval všechny k většímu zapojení při vyhledávání
srnčat.  Zhodnotil  krmné  období,  kdy jsme nakoupili  70 q ovsa,
65 q  řepy,  kamennou  sůl  a  udržovali  jsme  stálá  myslivecká
políčka. Rovněž kriticky hodnotil krmení a poukázal na špatnou
kvalitu sena v některých krmelcích. To si každý s kaštany, žaludy
a dalším krmivem zajišťuje sám.

Abychom  minimalizovali  škody  na  polích  i  lesních
porostech,  věnovala  se  trvalá  pozornost  odlovu.  Odloveno bylo
několik  kusů  vysoké,  ale  především  rekordní  počet  45  kusů
divokých prasat a plánovaný odlov srnčí zvěře. Přes to se škodám
nepodařilo  zabránit.  Lovu  se  věnovali  téměř  všichni  členové.
Kazatelny i posedy kolem políček byly ve dne i v noci doslova
v obležení. Není to jednoduché ulovit divoké prase, když z lesa,
nebo potoka vyjde přímo do ovsa, nebo kukuřice a už ho do rána
neuvidíte.  Více  se  dařilo  lovit  na  krmelištích  a  rekordmanem
10 ulovených prasat je František Majer. Tím, že naše ZOD pěstuje
kukuřici a obilí na krmení a v celém okolí se pak již zemědělsky
nehospodaří,  stahuje  se  zvěř  do  naší  honitby  od  Radhoště
i ze Vsetínských  vrchů.  V zarostlých  sečích  po  kůrovci  má
dostatek krytu a klidu. V noci pak má prostřený stůl hned u lesa.
Zvěřina se použila na akce, menší část na příděly členům podle
aktivity a taky za provedené řemeslnické práce. Je o tom vedena
podrobná evidence. Připraveni musíme být na africký mor prasat.
Ten se u nás v okrese Zlín podařilo úspěšně zlikvidovat a ČR je
momentálně  prostá  této  nebezpečné  nemoci.  Hrozí  však
nebezpečí,  že  e  k nám  opět  dostane  z Polska,  Slovenska,  nebo

Maďarska,  kde  jsou  již  ohniska  několik  kilometrů  od  našich
hranic.

Pozornost  byla  věnována  taky  odlovu  škodné  zvěře.
Bylo uloveno 32 lišek, 6 jezevců a 2 kuny.  Nejvíce lišek ulovil
Josef Žabka 13ks,  za což byl  odměněn odlovem srnce knoflíka.
Na vybudovaném  rybníčku  v areálu  myslivecké  chaty  jsme
chovali  kačeny,  ale  bez  úspěchu.  Zase  jsme  nakrmili  zeleným
jejich chráněnce.  Většinu zlikvidovala  škodná,  zejména jestřábi,
pár jich možná odletělo. Myslivecký hospodář upozornil na stavby
kazatelen  a  posedů,  které  musí  nejprve  projednat  s vlastníkem
pozemků. Rovněž upozornil na nutnost likvidace nepouživaných
a nevhodných mysliveckých zařízení. Aktivním členům poděkoval
za jejich práci.

Následovala  zpráva  finančního  hospodáře  Jaroslava
Juříčka,  který  informoval  o  stavu  v pokladně  a  na  účtu,
přidělených  dotacích,  hlavních  příjmech  a  výdajích.  Předseda
Dozorčí  rady  Vítězslav  Baroš  mladší  seznámil  s kontrolou
hospodaření. Nebyly shledány žádné nedostatky.  Zprávu správce
myslivecké  chaty  přednesl  Petr  Juříček.  Myslivecká  chata
po projednání  ve  výboru  byla  pronajímaná  na  akce  jak  členů,
tak k oslavám,  střelbám  i  spolkům.  Do  pokladny  to  přineslo
13 400,- Kč,  ale  vzhledem  k zvýšeným  nákladům,  bude  nutné
zvýšit i částku za pronájem.

Během  jednání  byly  rozdány  hlasovací  lístky
a o přestávce proběhly volby do výboru a dozorčí rady.  Volební
komise sečetla přidělené hlasy. Podle počtu hlasů byli do výboru
zvoleni  František  Vaněk,  Jiří  Jurajda,  Lukáš  Fojtášek,  Martin
Jurajda,  Petr  Juříček,  Vítězslav  Baroš,  Ing.  Vítězslav  Baroš.
Do Dozorčí  rady  Jaroslav  Juříček,  Tomáš  Jurajda,  Zbyněk
Mikunda.  Jako  náhradníci  pro  případ  ukončení  členství  někoho
z Výboru, nebo Dozorčí rady Oldřich Válek, Josef Orság, Zdeněk
Martinák.
 Za členy byli přijati po ukončení čekací lhůty Jan Hampl
a Milan Zezulka. Za čekatele Stanislav Slovák. 

Vyznamenání  a  odměny  členům  k významnému
životnímu jubileu předal předseda Jiří Jurajda: Josefu Fojtáškovi,
dlouholetému  předsedovi  a  mysliveckému  hospodáři  MS
k 70. narozeninám a Hynku Orságovi k 60. narozeninám. Oldřichu
Válkovi a Josefu Orságovi dodatečně vyznamenání OMS. 

V diskusi  vystoupil  předseda  Honebního  společenstva
a ZOD Josef Mikunda. Ocenil velmi dobrou vzájemnou spolupráci
a dobré vztahy.  Upozornil na nepříznivý loňský rok se škodami.
Více by se měly k zamezení škod využívat elektrické ohradníky.
Vzhledem k dvojnásobnému růstu cen krmiva a hnojiva, doporučil
společné  nákupy  i  investice.  Poděkoval  bývalému  vedení  MS
za spolupráci, a těší se na spolupráci s novým výborem. Zdravice
pronesli  i  ostatní  hosté.  Josef  Orság  doporučil  nákup  krmiva
předem,  ještě  za  staré  ceny.  V diskusi  padlo  několik  návrhů
k zajištění krmiva a případně materiálu.
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Návrh  na  usnesení  a  plán  činnosti  přednesl  jednatel
Martin  Jurajda.  V závěru předseda Jiří  Jurajda poděkoval  všem
aktivním členům, starému výboru a dozorčí radě za práci a popřál
hodně úspěchů novému výboru a DR.

Volby funkcí  ve Výboru a Dozorčí radě proběhly dne
23.  3.  2022.  Předsedou byl  zvolen  Jiří  Jurajda,  místopředsedou
František  Vaněk,  mysliveckým  hospodářem  Lukáš  Fojtášek,
finančním  hospodářem  Ing.  Vítězslav  Baroš  mladší,  správcem
myslivecké  chaty  Petr  Juříček,  správcem  myslivecké  střelnice
Vítězslav Baroš starší.

Dne 23.  3. 2022 se sešla i  Dozorčí rada. Za předsedu
zvolila  Jaroslava  Juříčka  a  členy jsou Tomáš  Jurajda a  Zbyněk
Mikunda.

Byly naplánované akce na myslivecký rok 2022/2023.
Vedle  schůzové  činnosti,  střeleb  MS  a  honů  jsme  se  rozhodli
udělat  dvě  letní  akce  pro  veřejnost  a  to:   Myslivecký  den
11. 6. 2022 na  výletišti  jako  náhradu  za  neuskutečněný  ples.
Připravíme  několik  druhů  zvěřinových  gulášů  a  dalšího
občerstvení,  mysliveckou tombolu,  atrakce  pro děti  a  oblíbenou
kapelu. 

Výlet  spojený s poutí  ve  Viganticích  je  naplánován
na 6. a 7. 8. 2022 s tradičním  programem  a  zabezpečením.
Myslivecký ples chceme uskutečnit  14. 1. 2023 za předpokladu,
že bude kde  ho uskutečnit  a  nebudou epidemiologická  opatření.
Všechny srdečně zveme a budeme se těšit!

Dne 14. 5. 2022 se uskutečnila členská schůze, kde byli
za  čekatelé  členství  přijati  Martin  Jurajda  mladší  a  David
Mikunda.  Na  programu  byla  příprava  mysliveckého  odpoledne,
rozdělení odlovu srnců a výdej povolenek k lovu. Řešili jsme taky
krádeže krmiva z krmelců. I dříve se stávalo, že nám vybral někdo
krmivo  z korýtka,  nebo  odnesl  kus  kamenné  soli.  Na  mnoha
krmelcích  máme  nainstalovány  fotopasti  pro  přehled  o  zvěři.
Menší krádeže jsme nijak neřešili, i když byly pořízeny snímky.
Momentálně  jsou  případy,  kdy  je  z krmelce  odcizen  celý  sud.
Ne všude jsou podmínky, aby bylo krmivo zabezpečeno zámkem.
My se na nákup krmiva  musíme složit,  nebo si  na něj vydělat.
Snad to nestojí za tu ostudu, když budeme muset tyto případy řešit
se  starostou,  případně  s policií.  Po  schůzi  následovaly  tradiční
střelby  MS.  Podrobnější  informace  přineseme  v dalším  čísle
Zpravodaje. 

Momentálně prožíváme opravdu hektické období,  plné

nejistot a očekávání, co bude. Prožili jsme covidová léta a mysleli
si,  že těžké časy máme za sebou.  Čelíme však ještě složitějším
výzvám,  jak  v mezinárodní  politice,  tak  problémům,  které
se dotýkají  každého  z nás.  Inflace  15%,  jakou  nepamatujeme.
Zdražování základních životních potřeb od potravin, přes energie,
bydlení, pohonných hmot a v podstatě všeho.

Nám myslivcům už nedělají  vrásky jen ochránci vlků,
medvědů, rysů, vyder, bobrů, dravců, volavek a krkavců. Jako by
to všechno ustupovalo do pozadí. Najednou nebude vadit jaderná
energetika a i Němci zase budou zprovozňovat svoje odstavené.
A dojde  i  na  uhelné  elektrárny.  Ne,  že  by  se  ta  zelená  loby
vytratila. Stále o sobě dávají vědět. Hnutí duha zablokovalo stavbu
dálničního  obchvatu  Frýdku  Místku,  v Jihočeském  kraji
zablokovali rozestavěný úsek dálnice, do volné přírody vypouštějí
vlky  z odchovu  i  křížence  se  psy.  Marně  se  je  snažili  zachytit
na kamery  v horách,  loví  v noci  poblíž  obcí.  I  u  nás  přišli
do ohrady  50  m  od  domu,  skoro  až  do  dvora.  Ale  jako  by
to všechno ustupovalo do pozadí. Zamýšlíme se nad tím, zda bude
čím topit, jestli chleba za sto a rohlík za deset, benzín za padesát,
nebo za kolik, jestli na to budeme vůbec mít. Co nás čeká, ví Bůh.
Stejně tak ví Bůh, jak dlouho tu budeme. Na výroční schůzi jsme
slavili  70té  narozeniny  našeho  kamaráda  myslivce  a  hajného
Pepíka Fojtáška, všem tady v okolí velmi dobře známého. Týden
před tím slavil s pracovními kolegy a kamarády OMS a lesníky,
po nás měl oslavu s rodinou, nikdy si na nic nestěžoval, odpočíval
s motorovou pilou, nebo křovinořezem v ruce. 11. 4. náhle zemřel!
Společně  s rodinou  jsme  mu  udělali  myslivecký  pohřeb
a vyprovodili ho do toho nebeského revíru, kde se jednou všichni
sejdeme. Mnozí tomu ještě stále nemůžeme uvěřit.  Tato smutná
událost nám dala příležitost vzpomenout na naše kamarády, kteří
již před časem od nás odešli – Jožka Mikunda, Jožka Fojtášek,
Bohuš Vičan, Jožka Šoukal, Pavel Škarpa a další.  Vzpomínáme!  

Budeme se těšit na Vaši návštěvu Mysliveckého dne
11. 6. a Výletu spojeného s poutí ve Viganticích 6 a 7. 8. 2022.
Tradičně  děkujeme  za  podporu  všem  našim  partnerům  –
Obecnímu úřadu ve Viganticích, ZOD, Honebnímu společenstvu,
roubenkářům, spřáteleným podnikatelům, kamarádům a přátelům
myslivosti,  občanům Vigantic  a  přilehlých  obcí  a  v neposlední
řadě našim rodinám a blízkým za trpělivost. 

 Za Myslivecký spolek Rysová Vigantice
 František Vaněk, místopředseda
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Ve  středu  27.  4.  2022  jsme  byli  na  hematologicko-
transfúzní oddělení ve Vsetíně darovat krev.

Možná  se  ptáte  proč?  Krev  je  nejcennější  tekutinou
na světě,  kterou  přes  veškerý  vědecký  pokrok  nelze  jakkoliv
nahradit.  Darovaní  krve  je  jedinečným darem člověka  člověku,
dárce „vstupuje“ do léčby nemocného a umožnuje tak zachránit
ohrožený život. Transfúze krve či jejich složek je potřeba nejen
při úrazech  a  operacích,  ale  i  při  léčbě  závažných  onemocnění
(leukémie, krvácivé poruchy, onemocnění jater, ledvin…). Cílem
všech  složek  integrovaného  systému  je  vždy  zajistit  zraněným
co nejrychlejší  a  nejefektivnější  pomoc.  Smyslem  hromadného
darování krve, byla snaha, tuto naši pomoc zraněným a nemocným
lidem  posunout  ještě  o  kousek  dál.  V tento  termín  jsme
se dostavili  k odběru ve  složení  Milan Baron Petružela,  Zbyněk
Fišer  a  Lukáš  Liďák  další  4  měli  zájem,  ale  v tomto  termínu
nemohli.  Pevně  věřím,  že  se  to  stane  tradicí  v naší  jednotce
a k dalšímu odběru dorazíme ještě ve větší účasti.

Na  přelomu  dubna  a  května,  přesněji  30.  dubna
až 7. května, se v portugalské metropoli konaly Světové hasičské
hry  2022  (World  Firefighters  Games  Portugal  2022).  Z České
republiky  se  do  Lisabonu  vydala  desetičlenná  výprava
dobrovolných  i  profesionálních  hasičů.  Jedním  z členů  této
výpravy  byl  i  Dušan  Pokorný,  který  reprezentoval,  jak  Českou
republiku, tak i svůj sbor dobrovolných hasičů Vigantice.

Na  tuto  světovou  akci  se  pravidelně  připravoval
již od přelomu  roku.  Do  přípravy  zařadil  jak  silový  trénink
pod vedením profesionálního fitness trenéra, tak kondiční trénink
se  svým  psím  parťákem.  Nesmíme  zapomenout  na  nácvik
techniky motání, vytahování závaží a transportu figuríny.

V rámci  hasičských  her  bylo  na  programu  několik
disciplín. Jednalo se například o souboj v páce, výběh do schodů,
jízdu  CASkou  a  čtyř  úsekové  TFA.  Právě  v těchto  dvou
posledních disciplínách Dušan soutěžil.

Nejdříve  se  zapojil  do  dovednostní  jízdy  hasičským
cisternovým  automobilem.  Od  startu  si  vedl  velmi  dobře,

své soupeře  dokonce  překvapil  svým  velmi  dobrým  časem.
Bohužel v druhé části  jízdy Dušana překvapily míčky a kužely,
které tímto několikatunovým automobilem porazil. Kvůli tomuto
drobnému  zaváhání  se  Dušan  nakonec  umístil  kousek
za polovinou výsledkové listiny.

Vylepšení  svého  pocitu  z hasičských  her  přišlo  o  dva
dny později. Dušan se postavil na start TFA, které bylo rozděleno
do  čtyř  úseků.  Po  pár  pozdravech  na  kameru  se  Dušan  začal
soustředit  na  svůj  životní  závod.  Soustředění  se  vyplatilo.
Za doprovodu  a  podpory  závodníka  světové  elity  se  Dušan
probojoval tratí až na samotný vrchol věže, kam vedl závěrečný
úsek  výběhu  do  schodů.  Po  tomto  úžasném závodě  se  podíval
do výsledkové  listiny  a  zjistil,  že  se  umístil  na  5. místě
ve své věkové kategorii. 

K tomuto  skvělému  výsledku  Dušanovi  gratulujeme
a děkujeme za reprezentaci sboru dobrovolných hasičů Vigantice.

Starosta SDH Vigantice - Milan Baron Petružela
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V sobotu  7.  5.  2022  jsme  se  probudili  do  chladného
a propršeného rána a naše mladé hasiče čekala první velká soutěž.
Pro některé to bylo úplně poprvé v životě. Obvodová soutěž je jen
jednou  za  rok  a  zahajuje  novou  sezónu.  Na  obvodovku  jsme
se pilně připravovali na umělém hřišti, kde jsme trénovali štafety.
Byly  celkem  tři  -  štafeta  dvojic,  štafeta  4x60  a  štafeta  CTIF.
Popisovat do detailu jednu po druhé by bylo na dlouho, ale děti
měly za  úkol například přelézt žebříkovou stěnu, přeskočit nebo
podlézt  překážku,  přeběhnout  kladinu,  přenést  hasičák,  zapojit
hadice, atd. Všichni byli moc šikovní a opravdu do přípravy dali
maximum,  aby se  nám to  povedlo.  Pak  jsme  trénovali  požární
útok na výletišti.  Na ten se děti těšily nejvíc, až se bude stříkat
s vodou  :-)  A  klobouk  dolů  před  nimi.  Vetšina  z  nich,  když
se přihlásili do hasiče, vůbec nevěděli,  o co jde, co budou dělat
a ani nikdy se na žádné soutěži nebyli  podívat.  Proto jsem byla
mile  překvapena,  že  jsou  učenliví a  rychle  pochopili  co  má
kdo dělat.  Ale  k samotné soutěži...  Jak už jsem říkala,  bohužel
propršelo  celé dopoledne,  a  proto  organizátoři  soutěže  museli
v zájmu  zdraví dětí přistoupit  ke  změnám  provedení štafet.
Například žebříková stěna a kladina byly ze štafet zrušeny a místo
toho byl jen volný úsek, tzn. běh. A požární útok, na který se děti
těšily nejvíc, byl zrušen  úplně :-( Děti byly rozdělené do mladší
a starší kategorie. V mladší bylo 11 družstev a my jsme se umístili
na  úctyhodném 7  místě.  Starším  se to moc  nepovedlo  a  z  12ti
družstev  byli  11tí.  Na  děti  jsem moc  hrdá,  jak to  zvládly  a už
se připravujeme na další soutěže, které nás čekají. Na těch už bude
jen štafeta dvojic a hlavně ten požární útok :-) 

Tato  obvodovka  nebyla  premiéra  jenom  pro  děti,  ale
i pro mě v roli trenérky. A co vám budu vykládat, byl to mazec!
Moc informací, spousta starostí a ještě ukočírovat všechny děti,

aby v takovém počasí byly pořád pod stanem a v suchu.  Proto
bych  chtěla  moc  poděkovat  Radce  Jurajdové,  mamince  našich
dvou malých hasičů, za pomoc a psychickou podporu na soutěži.
A taky Vlasťovi  Podbřeckému,  že nám obětoval  volnou sobotu
a jel s námi.

Za SDH vedoucí mládeže Adéla Adámková

O  týden  později  v  sobotu  14.  5.  2022  se  konala
obvodová soutěž  dospělých.  Po  dvouletém  odkládání kvůli
covidu,  konečně  u  nás  ve  Viganticích  na  hřišti  FK.  Na  rozdíl
od deštivé soboty  na  obvodovce  mladých  hasičů,  nás  čekalo
prosluněné dopoledne plné milých setkání se starými  známými,
vůni  guláše  a  klobásek  a  jak  jinak  než  oroseného  pivečka.  :-)
Organizace  jakékoliv  takové akce  je  vždycky  náročná,  hlavně
časově. Hřiště FK se chystalo v pátek před soutěží do pozdních
večerních hodin. A protože jsme dobrý tým, plný schopných lidí
a hlavně dobrá parta, vše se zvládlo připravit a nachystat. Dospělá
obvodovka se od obvodovky MH v mnoha věcech liší. Nastupují
zde týmy žen, mužů a mužů nad 35 let. Taky nejsou tři štafety, ale
pouze jedna a ta je jen pro kategorii  žen a mužů. Doba covidu
se bohužel podepsal i na tomto sportu. Nebyla taková účast jako
v minulých  letech,  což  nás  pochopitelně  mrzelo.  Ani  my  jsme
nevěděli, jestli vůbec složíme družstva. Ale nakonec jsme udělali
jak družstvo žen, tak i družstvo mužů nad 35 let.  A dobře jsme

udělali. Na soutěž se přihlásily dvě družstva žen, tři družstva mužů
a  deset  družstev  mužů  nad  35  let.  Naši  chlapi  se  umístili
na pěkném 5. místě a ženy proti holkám z Dolní Bečvy vybojovaly
1. místo. Kategorii  mužů nad 35 let suverénně ovládlo Hutisko,
které mělo dokonce dva týmy a brali 1. a 3. místo. V kategorii
mužů  kralovaly  Tylovice.  Všem  moc  děkujeme  za  účast.
Do budoucna bychom si přáli, aby se k hasičskému sportu vrátilo
více sborů a  hlavně,  aby chodilo i  více diváků.  Divácká kulisa
opravdu chyběla  a je to velká škoda.  Snad to naši  spoluobčané
napraví v  září,  kdy  náš  sbor  bude  opět  na  hřišti  FK  pořádat,
tentokrát pohárovou soutěž mladých hasičů. Poděkování patří FK
Vigantice,  za  umožnění konání soutěže  na  jejich  hřišti,  všem
členům SDH Vigantice,  kteří se podíleli  na přípravě a realizaci
této soutěže a hlavně Milanu Baronovi Petruželovi,  který v roli
nového starosty SDH, takovou soutěž organizoval poprvé v životě.

Za SDH vedoucí mládeže Adéla Adámková
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Obvodová soutěž mladých hasičů – Střítež nad Bečvou

Obvodová soutěž Vigantice



Ohlédnutí  za  rokem 2021.  Rok 2021 začal
úplným zákazem a setkáváním z důvodu pandemie
Covidu  19.  Každý z nás  se  vydával  na  procházky
sám  nebo  se  svým  pejskem  ve  Viganticích  nebo
v blízkém  okolí.  Na  mnoha  místech  obce  jsme
potkávali daleko více občanů, kteří si krátili dlouhé
chvíle  nouzového  stavu  a  udržovali  si  kondici
vycházkou.  Turisti  z Vigantic  se  sešli  v dubnu
na velikonoční  pondělí,  kdy  se  prošli  na  tradiční

výlet  na  Soláň.   V květnu  jsme  vyrazili  přes  Dolní  Bečvu,
Kamenné a na Radhošť. Červen byl ve znamení delšího pochodu
pod názvem Přechod Jeseníků.
Skupina  turistek  vyjela
z Vigantic  a během
čtyřdenního  výletu  prošly
Ramzovou,  Šerák,
Červenohorské  sedlo,
Švýcárnu,  Praděd,  vodopády
Bílé Opavy,  Karlovu studánku
a muzeum  v Lošticích.
V červenci  a srpnu  jsme
se sešli  na  výletech  v okolí
Vigantic. V září jsme společně
s místními  hasiči  navštívili
partnerskou  obec  Ludrová.
Vyšli  jsme  na  Velký  Choč,
prošli se v okolí obce Ludrová,
kde  probíhaly  oslavy  obce
a po cestě  domů  se zastavili
v Kalamenech.  Na podzim
přišly  opět  omezení  z důvodu
pandemie  Covid,  přesto  jsme
se  potkali  na  kratších
výšlapech.  V prosinci  jsme
ozdobili  stromek  pro zvířátka
nad OMD  a nechyběl
ani silvestrovský  výšlap
na Hážovské Díly.

Začátek  roku  2022 lákal  k procházkám  po  okolí
Vigantic,  ale  16.  ledna  jsme  se  domluvila  na  výletě
do Pulčínských  skal,  kde  jsou  v zimě  k vidění  úžasně  barevné
ledopády.  Měli  jsme  štěstí  a  opravdu  stál  tento  výlet  za  to.  

V únoru  se  parta  nadšenců  vydala  několikrát
na Pustevny  na  výlet  na  běžkách.  Tradiční  velikonoční  výšlap
na Soláň, Čarták, Kotlovou přes Hutisko do Vigantic se uskutečnil
18.  dubna.  V dubnu  jsme  vyšli  ještě  na  chatu  Mír.  Na  další
plánované výlety se všichni těšíme.

Hurá na kopce a hory!
Soňa Vičanová, Hana Foltasová, Jana Klustová
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Turistický oddíl Vigantice - TOV



Inzerce

Naše  mládežnické  týmy  pomalu
dokončují sezónu 2021/2022. Před sebou mají
už jen pár zápasů, které jim chybí odehrát. Vše
pak ukončíme závěrečnou na hřišti a na chvíli
si dáme od fotbalu pauzu. Mladší žáci si vedou
zatím na výbornou.  V tabulce jim patří  první
místo  a  pěvně  věříme,  že  svou  formu  udrží

až do posledního zápasu a budou slavit další titul. U starších žáků
to lehce skřípe a tým se doplňuje o mladší hráče, kteří tak aspoň
sbírají  zkušenosti  do  dalších  ročníků.  Bohužel  zatím  to  stačí
jen na 7. místo  v tabulce.  Tým  mladších  žáků  pod  vedením

Reného  Majera  je  poskládaný  vesměs  z hráčů  Vigantic.  Máme
v týmu jen jednoho hráče z Hutiska, jednoho hráče z Dolní Bečvy
a brankáře z Prostření Bečvy.  U starších žáků vedených Filipem
Tichým je to namíchané půl na půl. 4 kluci z Dolní Bečvy, 4 hráči
z Hutiska a 6 Vigančanů.  To jsou bohužel všechny děti  ze čtyř
vesnic,  které  ještě  mají  zájem  o  fotbal.  No  jsme  zvědaví,
co se bude dít  v té další  sezóně na podzim. Pevně však věříme,
že do našich řad nalákáme další  fotbalisty a mládežnický fotbal
se ve Viganticích bude hrát i  nadále.  Přejeme všem krásné  léto
a někdy u nás na zeleném trávníku na viděnou. 

Filip Pikal
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FK Vigantice – Mládežníci dokončují svou sezónu



Dolní Bečva 604, 756 55 Dolní Bečva

NABÍDKA ZAMĚSTNÁNÍ

NERO TRADE, a.  s.  je výrobce interaktivních zábavních  
zařízení  a  hraček  pro  děti  a  provozovatel  zábavní  
techniky, který hledá kolegy do pracovního party.

  Co u nás můžeš dělat:  
• ELEKTRKÁŘE NEBO JEJICH MISTRA
• ÚČETNÍ NEBO POMOCNOU ÚČETNÍ
• IT SPECIALISTU
• STOLAŘE - TRUHLÁŘE  NEBO JEJICH MISTRA
• VEDOUCÍHO KOVOVÝROBY
• STAVBYVEDOUCÍHO

  Co ti za to dáme:
➢ NÁROČNOU PRÁCI S NOVÝMI TECHNOLOGIEMI, KDE SE TAKY NĚCO NAUČÍŠ  
➢ SPRÁVNÉ PARŤÁKY, KTEŘÍ  KDYŽ NĚCO NEVÍŠ, POMŮŽOU
➢ PRAVIDELNOU MZDU  A KDYŽ  BUDEŠ DOBRÝ, TAK K TOMU ODMĚNY
➢ OSTATNÍ VÝHODY, KTERÉ NAJDEŠ NA  WWW.NEROTRADE.CZ  POD  KARIÉRA A NABÍDKA  

PRÁCE   

  Kontakt: email kariera@nerotrade.cz nebo volej na tel.: +420 602 222 984 nebo chatuj  
  na Facebook.

ZPRAVODAJ VIGANTIC vydává obec Vigantice, IČ 00304441, Vigantice 203 Evidence Ministerstva kultury MK ČR E 17168  (neprošlo jazykovou úpravou) 
Příspěvky posílejte na e‐mail: mistostarosta@vigantice.cz           Tel.: 571 655 142, Mobil: 734 278 891         Tiskne Lupress s.r.o. Frýdlant nad Moravicí
Čtvrtletník.         Datum vydání: 8. 6. 2022
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http://WWW.NEROTRADE.CZ/

	Režie: Emil Křižka
	Scénář: Albert Čuba, Vladimír Polák
	Kamera: Ryszard Perzynski
	Hudba: Michal Sedláček
	Hrají: Albert Čuba, Štěpán Kozub, Robin Ferro, Vladimír Polák,
	Režie: Martin Kopp, Jakub Štáfek
	Scénář: Tomáš Vávra
	Kamera: Jan Filip
	Hudba: Vojtěch Záveský
	Hrají: Jakub Štáfek, Jakub Prachař, Ondřej Pavelka, Jiří Ployhar ml., Šárka Vaculíková, Věra Hlaváčková, Veronika Khek Kubařová, David Prachař
	V další besedě jsme cestovali po Indii. Samozřejmě pouze obrazně. Ale zásluhou pana Štěpánka, cestovatele z Valašského Meziříčí, a jeho poutavého vyprávění jsme si chvílemi připadali, že tam skutečně jsme. Beseda se uskutečnila ve čtvrtek 28. dubna v zasedací místnosti Obecního úřadu. Pan Štěpánek je velmi sympatický mladý muž, který poznal kus světa. Pro nás si připravil povídání o jedné z nejexotičtějších zemí naší planety. Indie je obrovská, tedy nelze ji pojmout do jedné besedy jako celek. Pan Štěpánek nám představil její severní část včetně putování po Himalájích. Své zážitky doplnil řadou úžasných fotek a několika krátkými videonahrávkami. Odpovídal ochotně i na dotazy, a tak jsme se domluvili na podzimním pokračování. Už se všichni těšíme, čím nás "Štěpy" překvapí.
	Úprava provozní doby knihovny v době prázdnin. V době od 1. července do 31. srpna bude výpůjční doba každé úterý od 17.00 do 18.00 hodin.
	Od září změna provozu místní knihovny. Knihovna je otevřena vždy v úterý, dopolední provoz knihovny (10. 00 – 12.00 hodin), odpolední provoz (16.00 – 18.00) Z důvodu malé návštěvnosti čtenářů v dopoledních hodinách, jsme se rozhodli dopolední provoz zrušit a odpolední prodloužit.
	Od měsíce září bude provoz knihovny upraven takto: každé úterý od 14.00 do 18.00 hodin.

